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REVISTA PRESEI 

 

 

 Protestatarii sfidează Jandarmeria! Cu toate că sunt amendați în fiecare zi, 

tot ies la protest: au fost date 444 de amenzi 

UPDATE: „În urma activităților de identificare a persoanelor participante la 

protestele din zilele de 28, 29 și 30 martie, care nu au respectat prevederile legale, 

la nivel național au mai fost aplicate 891 de sancțiuni contravenționale, în valoare 

366.550 lei. De asemenea, au fost întocmite actele de sesizare pentru două 

persoane care dețineau obiecte periculoase (infracțiunea de port sau folosire fără 

drept de obiecte periculoase) la Iași, iar pentru alte două persoane (căte una din 

Târgoviște și Arad) pentru operațiuni fără drept cu obiecte pirotehnice. În 

continuare, vom analiza imaginile operative pentru identificarea și sancționarea 

tuturor persoanelor care au încălcat legea”, au transmis reprezentanții Jandarmeriei 

Române. 

ȘTIREA INIȚIALĂ: Jandarmeria Română a asigurat măsurile de ordine și 

siguranță a participanților la protestele care au avut loc ieri, în 44 de localități, 

anunță reprezentanții instituției într-un comunicat. 

„Permanent, pe timpul desfășurării acestor manifestații, echipele de dialog ale 

Jandarmeriei au adus la cunoștința participanților prevederile legale în vigoare, 

precum și consecințele legale ale nerespectării acestora. 

Până la acest moment, au fost aplicate organizatorilor și participanților 444 de 

sancțiuni contravenționale, în valoare totală de peste 264.250 de lei, în principal, 

pentru nedeclararea manifestațiilor, desfășurarea acestora în intervalul de timp în 

care normele legale prevăd restricționarea circulației și permit deplasarea în afara 

locuinței pentru motive strict reglementate, precum și pentru nerespectarea 

măsurilor de protecție sanitară. 

În 10 dintre cele 44 de localități în care au avut loc manifestații publice, s-a depășit 

numărul maxim de participanți prevăzut de lege, respectiv 100 de persoane. 
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Dreptul la liberă exprimare este garantat de Constituţia României şi Jandarmeria 

Română va asigura măsurile de ordine, astfel încât toate protestele să se desfăşoare 

în deplină siguranţă și va interveni ferm pentru a opri toate manifestările care 

tulbură ordinea publică. 

În continuare, vom analiza imaginile operative pentru identificarea și sancționarea 

tuturor persoanelor care au încălcat legea”, au declarat reprezentanții Jandarmeriei 

Române. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ministrul Muncii: Am finalizat analiza ocupațiilor și calificărilor existente/ 

Ocupaţiile care nu se mai practică vor fi trecute într-o „grupă reziduală”/ 

Este esenţial să actualizăm lista cu gândul la „meseriile viitorului” 

Ministerul Muncii şi Protecţiei Sociale (MMPS) a finalizat analiza tuturor 

ocupaţiilor din Clasificarea Ocupaţiilor din România (COR) şi a calificărilor 

existente, a transmis, joi, ministrul de resort, Raluca Turcan, pe Facebook, 

transmite Agerpres. 

„Derulăm deja, prin Ministerul Muncii, mai multe proiecte care vor contribui la 

actualizarea standardelor ocupaţionale din România. Astfel, am finalizat analiza 

tuturor ocupaţiilor din COR şi a calificărilor existente. În etapa următoare, vom 

stabili ce ocupaţii se menţin în COR şi care este nivelul de calificare 

corespunzător. Ocupaţiile care nu se mai practică vor fi trecute într-o ‘grupă 

reziduală’ şi se vor elabora un număr de 250 de standarde ocupaţionale”, a 

menţionat Raluca Turcan. 

Ministrul Muncii a apreciat că lista Clasificării Ocupaţiilor din România trebuie 

actualizată cu meseriile viitorului. 

„Actualizarea Clasificării Ocupaţiilor din România este un pas necesar nu doar din 

punctul de vedere al legislaţiei muncii, ci şi al adaptării forţei de muncă la noile 

cerinţe ale pieţei. Am abordat această temă împreună cu colegul meu Sorin 

Cîmpeanu, ministrul Educaţiei, în cursul întâlnirii de ieri (miercuri n.r) cu 

reprezentanţii mediului universitar.  
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Am discutat despre coerenţa dintre sistemul universitar, calificările forţei de muncă 

şi cerinţele pieţei muncii. Subiectele abordate în cadrul întâlnirii au inclus 

mobilitatea structurală, flexibilitatea şi corelarea cu sistemul european al 

calificărilor, păstrând totodată ocupaţiile naţionale. Pentru ca toţi specialiştii care 

ies de pe băncile universităţilor să îşi găsească ocupaţia în nomenclator, este 

esenţial să actualizăm lista cu gândul la ‘meseriile viitorului’. Vom stabili, 

împreună cu reprezentanţii mediului universitar, un plan de acţiuni care să ne 

permită să finalizăm acest demers, până la sfârşitul anului”, a notat Raluca Turcan. 

Ministrul Muncii a mai menţionat că se lucrează la un mecanism de cartografiere a 

necesarului de forţă de muncă la nivel naţional. 

„Printr-un alt proiect cu finanţare europeană, derulat cu mai multe instituţii 

partenere printre care şi Ministerul Educaţiei, definitivăm: un mecanism de 

anticipare a nevoii de competenţe pe piaţa muncii, la nivel de politică publică; un 

mecanism de monitorizare a inserţiei absolvenţilor programelor de educaţie şi 

formare profesională, din perspectiva cerinţelor concrete ale pieţei muncii; un 

mecanism integrat de evaluare şi monitorizare a politicilor publice privind măsurile 

active şi formarea profesională. De asemenea, în urma discuţiilor pe care le-am 

avut deja cu reprezentanţii platformelor de ocupare, vom avea în scurt timp o 

cartografiere a necesarului de forţă de muncă la nivel naţional, structurată în 

funcţie de anumite criterii”, a scris Raluca Turcan. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministrul Tanczos Barna contrazice organziția de mediu WWF România, 

care a informat că fondurile din PNRR dedicate pădurilor riscă să fie risipite 

fără finalitate 

Ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Tanczos Barna, a declarat, joi, la 

Miercurea Ciuc, că banii pentru păduri din Programul Naţional de Rezilienţă şi 

Relansare (PNRR) nu vor fi risipiţi, aşa cum preconizează organizaţia de mediu 

„WWF România”, într-un comunicat de presă. 
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„1,5 miliarde pentru păduri este o sumă colosală, în niciun caz nu vor fi banii 

risipiţi şi în niciun caz nu putem face reformă în fiecare an. Am avut exemple, mai 

ales la Ministerul Învăţământului, unde am ajuns cu reformele anuale; nu cred în 

aceste reforme continue. Cred în deciziile fundamentate, în deciziile care se iau 

pentru reforme de perspectivă, care au în spate o viziune şi sunt convins că tot 

Programul Naţional de Rezilienţă şi Relansare se va baza pe aceste viziuni care au 

în spate ţinte de perspectivă. Şi în ceea ce priveşte plantările, nu trebuie să ai zece 

reforme în fiecare an ca să faci plantări pe zeci de mii de hectare, nu trebuie să ai 

reforme în fiecare zi ca să poţi să finanţezi biodiversitatea şi asigurarea 

programelor de management pe ariile naturale protejate. Pot să-i asigur pe toţi 

membrii WWF că PNRR, atât pe păduri, cât şi pe celelalte domenii, programul în 

sine, se va baza pe un concept, pe previziuni şi pe planificări care privesc în viitor 

şi care au o perspectivă sigură”, a declarat Tanczos Barna, într-o conferinţă de 

presă, conform Agerpres. 

Organizaţia de mediu WWF România a arătat joi, într-un comunicat de presă, că 

pădurilor şi ariilor naturale protejate li se alocă circa 1,5 miliarde de euro prin 

PNRR, însă aceste fonduri riscă să fie risipite, deoarece în domeniul pădurilor nu 

există un plan de reformă. 

„Guvernul a discutat ieri, pentru a doua oară, detaliile Planului Naţional de 

Redresare şi Rezilienţă, prin care propune investiţii de circa 40 de miliarde de euro, 

cu o treime mai mult decât fondurile europene alocate pentru România. Vestea 

bună este că pădurilor şi ariilor naturale protejate li se alocă o sumă record de 1,5 

miliarde de euro. Vestea proastă e că aceste fonduri riscă să fie risipite fără 

finalitate, căci în domeniul pădurilor nu există, în acest moment, un plan de 

reformă”, se menţionează în comunicat. 

Potrivit organizaţiei de mediu, în fiecare an, România ar trebui să realizeze Planul 

Naţional de Reformă, care să includă sectorul forestier între reformele sale 

structurale-cheie şi să identifice nevoile concrete anuale, pentru a căror 

implementare să aloce ulterior fonduri. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Hotărârile pentru funcționarea Ministerului Educației și a Ministerului 

Cercetării și Digitalizării au apărut în Monitorul oficial, după trei luni de la 

înființare / “România educată”, direcție nouă în ministerul lui Sorin 

Cîmpeanu, care păstrează și UEFISCDI 

Baza legală de funcționare a Ministerului Educației și a Ministerului Cercetării, 

Inovației și Digitalizării (MCID) a fost adoptată de guvern luni seară, iar după încă 

3 zile a fost publicată, joi după-amiază, în Monitorul Oficial. Este vorba despre 

Hotărârile de guvern privind organizarea și funcționarea Ministerului Educației, 

respectiv MCID. Măsura e luată la mai bine de trei luni de la instalarea guvernului 

Cîțu și, potrivit informațiilor Edupedu.ro, după dispute prelungite între partenerii 

de guvernare și între diversele paliere de decizie din noul MCID.  

 Pe lângă cele două Hotărâri de Guvern, a fost adoptată și a treia hotărâre de 

acest tip așteptată, cea referitoare la funcționarea și organizarea Ministerului 

Transporturilor și Infrastructurii. 

Ministerul Educației are, conform HG publicate în Monitorul Oficial, o direcție 

nouă dedicată implementării proiectului “România educată” și păstrează în 

subordine instituțiile care au legătură cu educația, inclusiv UEFISCDI, unitatea 

care administrează circa 20% din finanțarea cercetării românești, dar și registrele 

universitare. Pe de altă parte, MCID preia în subordonare principalele consilii cu 

atribuții în cercetare, agenții naționale active în domeniu, institutele de cercetare-

dezvoltare, pe lângă entități din domeniul comunicațiilor, inclusiv SNR și Poșta 

Română. 

Hotărârile de guvern erau necesare în condițiile în care ME și MCID s-au format 

prin divizarea fostului Minister al Educației și Cercetării, MCID preluând și 

elemente de la alte ministere. 

Situația a stârnit numeroase dispute, de la controlul asupra unităților și forurilor din 

subordinea ministerelor la controlul asupra unor procese administrative, numiri și 

contractări în structurile de cercetare-digitalizare, la accesul la bani europeni în 

condițiile unor fonduri mici pentru cercetare, care au stârnit intervenții vehemente 

din partea cercetătorilor și au trezit suspiciuni de jocuri politice și acuzații de 

blocaj în sistemul de finanțare a cercetării. 

https://gov.ro/ro/guvernul/sedinte-guvern/informatie-de-presa-privind-actele-normative-adoptate-sau-de-care-guvernul-a-luat-act-in-edinta-din-29-martie-2021
https://www.edupedu.ro/institutia-care-gestioneaza-20-din-banii-cercetarii-uefiscdi-apare-in-subordinea-ministerului-educatiei-in-proiectul-de-hg-pentru-infiintarea-acestuia-dar-sunt-inca-discutii-pentru-trecerea-la/
https://www.edupedu.ro/institutia-care-gestioneaza-20-din-banii-cercetarii-uefiscdi-apare-in-subordinea-ministerului-educatiei-in-proiectul-de-hg-pentru-infiintarea-acestuia-dar-sunt-inca-discutii-pentru-trecerea-la/
https://www.edupedu.ro/ministerul-cercetarii-si-digitalizarii-in-discutii-pentru-a-participa-si-la-domeniul-educatie-in-programul-national-de-redresare-si-rezilienta-bugetul-ministerului-pe-2021-intre/
https://ad-astra.ro/2021/03/26/scrisoare-deschisa-adresata-mife-privind-publicarea-documentelor-de-fundamentare-care-au-stat-la-baza-reformelor-cdi-mentionate-in-documentul-pnrr/
https://ad-astra.ro/2021/03/26/scrisoare-deschisa-adresata-mife-privind-publicarea-documentelor-de-fundamentare-care-au-stat-la-baza-reformelor-cdi-mentionate-in-documentul-pnrr/
https://www.edupedu.ro/cercetarea-doar-510-milioane-euro-prin-pnrr-desi-ministrul-teleman-spera-la-2-miliarde-o-prima-reactie-din-comunitatea-stiintifica-dumnezeu-sa-ne-ajute-ca-de-la-politicienii-nostri-nu-mai-ave/
https://www.edupedu.ro/cercetarea-doar-510-milioane-euro-prin-pnrr-desi-ministrul-teleman-spera-la-2-miliarde-o-prima-reactie-din-comunitatea-stiintifica-dumnezeu-sa-ne-ajute-ca-de-la-politicienii-nostri-nu-mai-ave/
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Hotărârea pentru organizarea și funcționarea Ministerului Educației s-a aflat pe 

agenda ședinței de guvern și săptămâna trecută, fără să fie, însă, adoptată. 

În cazul MCID, întârzierile de parcurs au continuat, din informațiile Edupedu.ro, 

inclusiv după ședința de guvern de luni, până azi, când HG privind înființarea 

ministerului a fost în cele din urmă publicată în Monitorul oficial 

(Sursa: edupedu.ro) 

Valeriu Gheorghiţă vine cu o dată concretă: Când poate începe vaccinarea 

anti-COVID a copiilor în România 

Coordonatorul campaniei naţionale de vaccinare împotriva COVID-19, Valeriu 

Gheorghiţă, a declarat că tinerii din România, cu vârste cuprinse între 12 şi 15 ani, 

s-ar putea vaccina împotriva COVID-19 în cel de-al treilea trimestru al acestui an, 

cel mai probabil. 

”Estimăm ca într-o perioadă medie de două luni vom avea autorizarea oficială, atât 

de la Agenţia Americană pentru Medicamente, cât şi de la Agenţia Europeană, aşa 

încât vom putea şi noi din trimestrul trei, probabil, să dăm posibilitatea şi celor 

care doresc cu vârsta sub 15 ani, să se vaccineze, între 12 şi 15 ani”, a declarat 

Valeriu Gheorghiţă, potrivit news.ro. 

Coordonatorul campaniei naţionale de vaccinare a mai declarat că scăpăm de 

pandemie dacă ne vaccinăm şi dacă mai răbdăm o vreme şi respectăm regulile. 

”Cred că datele comunicate de Centrul American de Control al Bolilor şi anume că 

prin vaccinare, după cele două doze, se reduce cu cel puţin 90 la sută transmiterea 

este un beneficiu cât se poate de important astfel încât ne aduce o perspectivă clară, 

certă indibitabilă, de a pune capăt acestei pandemii. Avem două condiţii de 

îndeplinit: să mai răbdăm o vreme şi să respectăm cu stricteţe aceste măsuri de 

prevenţie şi să ne vaccinăm într-un timp cât mai scurt, cât mai mulţi dintre noi şi în 

felul acesta, cu siguranţă, vom reuşi să stăpânim şi să controlăm mai bine această 

pandemie şi să ne întoarcem la normalitatea noastră”, a declarat Gheorghiţă. 
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Potrivit lui Valeriu Gheorghiţă, până în prezent, în România, câteva mii de 

persoane, majoritatea cu unele boli cronice, cu vârste de 16-18 ani s-au vaccinat 

deja împotriva COVID-19. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 Vlad Voiculescu s-a făcut de râs la nivel european: A greşit tema discuţiilor 

cu omologii din UE 

Ministrul Sănătăţii, Vlad Voiculescu, a fost recent protagonistul unui episod jenant. 

Într-o întâlnire online cu omologii europeni, acesta a fost prins nepregătit, motiv 

pentru care a invocat probleme tehnice. Ulterior, când i s-a dat din nou cuvânt, a 

greşit tema dezbaterilor. 

Miniștrii sănătății ai statelor membre au dezbătut într-o reuniune informală, pe data 

de 16 martie, Planul european de combatere a cancerului. Toţi miniştrii prezenţi au 

susţinut scurte prelegeri pe această temă, prezentând eforturile naţionale. Doar 

Vlad Voiculescu a abordat tema combaterii pandemiei, care urma să fie dezbătută, 

de fapt, într-o altă şedinţă, în a doua parte a zilei. 

Ministrul Sănătăţii din Portugalia a prezidat reuniunea, în contextul în care 

Portugalia deține președinția rotativă a Conisliului UE. 

Momentul în care Vlad Voiculescu este prins nepregătit şi o colaboratoare invocă 

probleme tehnice, dar şi momentul în care ministrul citeşte de pe o foaie pe o altă 

temă decât cea în dezbatere poate fi urmărit mai jos. Întreaga înregistrare a 

videoconferinţei, AICI! 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/CaleaEuropeana/videos/450438286161847
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 Claudiu Năsui, apel către Klaus Iohannis: Facem un pas înainte, doi pași 

înapoi 

Ministrul Economiei, Claudiu Năsui, face un apel către președintele Klaus 

Iohannis să retrimită în Parlament legea prin care se instituie declarația de 

beneficiar real. Năsui consideră că această declarație duce la o supra-birocratizare, 

iar cea mai simplă soluție ar fi retrimiterea în Parlament pentru modificare. 

”Un pas înainte, doi pași înapoi în lupta contra birocrației. Revine declarația inutilă 

de beneficiar real. 

Anul trecut am avut o mare victorie pentru antreprenorii români și ONG-urile 

românești. Am reușit să eliminăm inutila declarație de beneficiar real, prin care 

statul ne întreba informații pe care le știe deja. 

Ce este declarația de beneficiar real? Este o declarație cu toate datele de 

identificare ale persoanei care deține o firmă sau exercită controlul asupra ei. Are 

câteva pagini care trebuie completate (https://bit.ly/2PmdWYW). Firește, ea nu se 

depune pur și simplu, ci trebuie însoțită de o altă „cerere pentru depunerea 

declarației de beneficiar real” de două pagini (https://bit.ly/3sDdG68). În total, sunt 

cel puțin 6 pagini de completat, iar asta fără faimoasa și eterna copie CI, conformă 

cu originalul. 

În 2020, statul român solicita tuturor firmelor și ONG-urilor din România să 

completeze declarația fie în fața unui funcționar public, fie la notar (și apoi, 

evident, să o depună). Mai mult, trebuiau și să re-declare aceleași lucruri an de an, 

chiar dacă nu se schimba nimic față de ultima declarație. În fiecare an. Românii 

erau puși pe drumuri și să stea la cozi ca să declare informații pe care statul le avea 

deja, și apoi să mai declare încă o dată că nu s-a schimbat nimic. 

Ore pierdute, bani irosiți și multă hârțogăraie inutilă. Cât de multă? În România, 

sunt peste un milion de firme deținute doar de persoane fizice, peste 99% din SRL-

uri. Doar pentru acestea, trebuiau depuse 6 milioane de foi. Pentru absolut fiecare 

dintre ele, statul are deja datele pe care le cere. Iar asta în fiecare an, chiar dacă nu 

se schimbă nimic. Dacă nu, amendă minim 5.000 de lei, maxim 10.000 de lei. 
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De ce se întâmplau lucrurile astea? Pentru că statul a transpus în cel mai birocratic 

și greoi mod posibil o directivă europeană. O directivă prin care statul are obligația 

să mențină un „registru al beneficiarilor reali”. Din lene și dorință de a evita 

responsabilitatea, cei care ar fi trebuit să se ocupe de acest registru au ales să pună 

povara pe umerii românilor din mediul privat. De ce să muncim când putem să îi 

obligăm pe alții să o facă? 

Drept dovadă, după ce a intrat în vigoare eliminarea acestei declarații inutile și 

statul devenea obligat să completeze registrul pe baza datelor pe care le deținea 

deja, acesta nu s-a prea sinchisit să o facă. Ghiciți câte firme a completat statul în 

jumătate de an în registru? Doar 45.000. Date pe care deja le deține într-un registru 

electronic. 

Ieri am aflat cu stupoare că s-a strecurat un amendament în parlament prin care s-a 

reintrodus această declarație inutilă. Practic mediului privat i se transferă înapoi 

birocrația. Suntem toți puși pe drumuri ca să aibă statul mai puțină muncă și 

responsabilitate. 

Cum s-a întâmplat asta? Cei care ar trebui să aplice legea au trimis 277 de 

amendamente în comisia de la camera deputaților între care au strecurat un 

amendament care reintroduce declarația de beneficiar real. Acesta a trecut pe sub 

radar. 

Motivația oficială? Sunt „îngrijorări” de infringement. Comisia însă nu ne-a cerut 

să reintroducem declarația de beneficiar real, ci doar ne cere explicații despre 

aplicarea legii. 

Cum știm că nu ne cere Uniunea Europeană această declarație inutilă? 

Pentru că nu suntem singuri în Uniunea Europeană și vedem și noi cum se aplică 

fix aceeași directivă și în alte părți. De exemplu, în Austria, este fix ca la noi, sau 

cum era ca la noi (https://bit.ly/3m7Bwo6). Adică nu se cere nici la firme, nici la 

ONG-uri această declarație, dacă sunt alcătuite exclusiv din persoane fizice. Adică 

fix cum era și la noi. Și nici li nu se cere anual austriecilor să declare la notar sau în 

fața unui funcționar că nu s-a schimbat nimic. 
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Ce putem face? Fie președintele Iohannis retrimite legea la parlament ca să o 

reparăm. Fie dăm un OUG. Fie facem o intervenție legislativă în parlament care să 

elimine supra-birocratizarea. 

Lupta pentru o Românie fără birocrație continuă.”, scrie Claudiu Năsui. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Termenul limită pentru eliberarea spaţiilor comerciale amplasate în incinta 

staţiilor de metrou expiră vineri 

Termenul limită pentru eliberarea spaţiilor comerciale amplasate în incinta staţiilor 

de metrou expiră vineri, 2 aprilie, conform unei notificări transmise de Metrorex 

firmei care administrează aceste unităţi. 

 

Într-un comunicat remis AGERPRES în data de 25 martie, reprezentanţii Metrorex 

precizau că această măsură a fost luată deoarece, în urma analizelor efectuate pe 

teren, s-a constatat că spaţiile comerciale care activează în reţeaua de metrou pun 

în pericol siguranţa transportului subteran, cu afectarea directă a exigenţelor de 

securitate la incendiu şi evacuarea persoanelor în caz de urgenţă. 

 

"În acest context, ţinând seama şi de expirarea contractului încheiat cu firma care 

administrează spaţiile comerciale, a notificărilor transmise anterior prin care 

Metrorex a solicitat în repetate rânduri dezafectarea acestor spaţii, dar şi ca urmare 

a Raportului de control întocmit de Metrorex cu privire la luarea măsurilor ce se 

impun în concordanţă cu respectarea Normativului pentru proiectarea 

Construcţiilor şi Instalaţiilor Specifice de Metrou privind prevenirea şi stingerea 

incendiilor, Metrorex a notificat firma care administrează spaţiile comerciale ca, în 

regim de urgenţă, să fie eliberate şi predate către administratorul reţelei de 

transport subteran toate spaţiile comerciale amplasate în incinta staţiilor de metrou 

până la data de 02.04.2021. Continuarea activităţii spaţiilor comerciale amplasate 

în calea de evacuare din incinta metroului periclitează securitatea persoanelor în 

caz de urgenţă, precum şi evacuarea rapidă şi sigură a acestora.  
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Mai mult, acestea creează un mediu nefavorabil pentru publicul călător prin 

aglomerarea mărfurilor în afara spaţiului comercial, supraaglomerarea cu mărfuri 

combustibile, băuturi alcoolice şi comercializarea produselor de patiserie. 

Precizăm că Metrorex nu va ezita să ia toate măsurile ce se impun pentru a reda 

publicului călător condiţii de transport civilizate, în siguranţă şi în conformitate cu 

standardele europene", se arăta în comunicatul semnat de directorul general Ştefan 

Paraschiv. 

 

În replică, reprezentanţii Unităţii - Sindicatul Liber Metrou (USLM) au precizat, 

săptămâna trecută, că toate magazinele de la metrou au fost construite conform 

legislaţiei in vigoare, cu aprobarea Metrorex, iar 80% dintre acestea sunt 

proprietatea sindicatelor din metrou. 

 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a subliniat, la începutul acestei săptămâni, 

că, în condiţiile în care acele chioşcuri nu vor fi ridicate până la data limită, "se va 

restabili legea". 

 

"Este domeniul public, aflat în administrarea Ministerului Transporturilor dat în 

concesiune companiei Metrorex. Şi eu şi directorul general al Metrorex suntem 

obligaţi să acţionăm pentru a apăra interesul public şi interesul companiei, nu 

interese private. Acolo e un contract expirat din 2018 şi acele spaţii sunt ocupate 

fără drept", a explicat demnitarul la începutul acestei săptămâni. 

 

În 26 martie, circulaţia trenurilor de metrou a fost blocată de un protest spontan al 

unor reprezentanţi ai sindicatului USLM în staţia Piaţa Unirii, aceştia coborând în 

tunel, pe calea de rulare. 

 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a pus protestul pe seama anunţului 

privind eliberarea spaţiilor comerciale şi i-a sfătuit pe angajaţii de la metrou să nu 

se lase amăgiţi.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Rezervele internaţionale ale României, în creștere la 31 martie, la 40,497 

mld. euro 

Rezervele internaţionale ale României (valute plus aur) la 31 martie 2021 au fost 

de 40,497 miliarde euro, faţă de 39,992 miliarde euro la 28 februarie, anunță Banca 

Națională. 

La data menționată, rezervele valutare la Banca Naţională a României se situau la 

nivelul de 35,709 miliarde euro, față de 35,139 miliarde euro la 28 februarie 2021. 

În cursul lunii au avut loc intrări de 2,019 miliarde euro, reprezentând modificarea 

rezervelor minime în valută constituite de instituțiile de credit, alimentarea 

conturilor Ministerului Finanțelor, alimentarea contului Comisiei Europene și 

altele, precum și ieşiri de 1,449 miliarde euro, reprezentând modificarea rezervelor 

minime în valută constituite de instituțiile de credit, plăţi de rate și dobânzi în 

contul datoriei publice denominate în valută și altele. 

Nivelul rezervei de aur s-a menţinut la 103,6 tone. În condiţiile evoluţiilor 

preţurilor internaţionale, valoarea acesteia s-a situat la 4,788 miliarde euro. 

Plăţile scadente în luna aprilie 2021 în contul datoriei publice denominate în 

valută, directe sau garantate de Ministerul Finanţelor, însumează circa 265 

milioane euro. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Ghid al Ministerului Finanțelor pentru aplicarea condițiilor pentru scutirea 

de TVA 

Ministerul Finanțelor a publicat o circulară în care sunt explicate condițiile în care 

se aplică scutira de taxă pe valoarea adăugată pentru anumite operațiuni. 

Companiile care vor să vadă cum li se aplică această măsură vor găsi clarificări 

privind noțiunea de exportator din perspectiva TVA și modalitățile de justificare a 

scutirii de TVA pentru exportul de bunuri, în contextul modificărilor aduse 

legislației vamale, potrivit unui comunicat de presă. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/aur_1641.html
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De asemenea, documentul conține clarificări privind justificarea transportului 

intracomunitar în vederea aplicării scutirii de TVA pentru livrarea intracomunitară 

de bunuri. 

Circulara include și o serie de exemple ilustrative menite să conducă la aplicarea 

unitară a Instrucțiunilor de aplicare a scutirii de TVA pentru anumite operațiuni, 

aprobată prin Ordinul Ministrului Finanțelor nr. 2148/2020. 

În plus, sunt introduse trimiteri și către alte materiale elaborate de Comisia 

Europeană, cum ar fi notele explicative privind modificările TVA în UE în ceea ce 

privește regimul de stocuri la dispoziția clientului, operațiunile în lanț și scutirea 

pentru livrările intracomunitare de bunuri („soluțiile rapide din 2020"). 

Circulara poate fi consultată pe site-ul Ministerului Finanțelor. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Copiii cu parinti la serviciu vor putea fi lasati in timpul vacantei in cinci 

spatii din Capitala puse la dispozitie de PMB 

Primarul general Nicusor Dan a anuntat ca PMB vine cu solutii pentru parintii 

bucuresteni cu copii sub 12 ani, care au dificultati in a gasi supraveghere pentru 

copiii lor in luna de vacanta care urmeaza. 

Astfel, timp de doua saptamani, intre 12 si 23 aprilie, Primaria Capitalei va pune la 

dispozitie cinci locuri, unde vor putea fi supravegheati in total aproximativ 1.200 

de copii. 

 

"Primaria Capitalei vine cu solutii pentru parintii bucuresteni cu copii sub 12 ani, 

care au dificultati in a gasi supraveghere pentru copiii lor in luna de vacanta care 

urmeaza. Am discutat despre acest lucru cu Violeta Alexandru, deputata 

de Bucuresti, cu Liliana Fedorca, directoarea executiva a Directiei de Cultura, 

Invatamant si Turism din primarie si cu Diana Mardarovici, consiliera generala in 

CGMB. 

 

 

https://mfinante.gov.ro/documents/35673/336476/circularanr70491.pdf
https://ziare.com/nicusor-dan/
https://ziare.com/violeta-alexandru/
https://ziare.com/social/capitala/
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Timp de doua saptamani, intre 12 si 23 aprilie 2021 (perioada de vacanta 

suplimentara fata de vacanta scolara initiala), primaria va pune la dispozitie 5 

locatii, unde vor putea fi supravegheati in total circa 1.200 de copii. 

 

Aceste locatii sunt: Muzeul Copiilor (situat in sectorul 3, pe Bulevardul Decebal), 

hub-ul educational Proedus de la AFI Cotroceni (la limita dintre sectoarele 5 si 6), 

Opera Comica pentru Copii (pe Calea Giulesti, in sectorul 6), Sala Palatului 

(sectorul 1, un spatiu adiacent) si sediul Corului National de Camera Madrigal (in 

sectorul 4). 

 

Copiii vor beneficia de supraveghere din partea personalului specializat in lucrul 

cu ei, dar si de activitati educationale - jocuri creative, vizionarea de spectacole, 

lucru manual, exercitii de dezvoltare personala. Se vor respecta riguros masurile de 

protectie anti-COVID-19, copiii urmand sa poarte masca si fiind impartiti in grupe 

mici, cu asigurarea distantarii necesare intre ei. 

E de precizat ca aceasta solutie e deschisa copiilor cu ambii parinti la serviciu in 

aceasta perioada (deci parinti care nu sunt in telemunca), precum si copiilor din 

familii monoparentale, ai caror parinti sunt si ei la serviciu. Informatii suplimentare 

despre program vor fi postate in zilele urmatoare pe site-urile PMB, Proedus si 

Operei Comice pentru Copii", a scris Nicusor Dan joi pe Facebook. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Proiect de lege initiat de USR-PLUS: Toate persoanele cu handicap 

ireversibil sa beneficieze de certificat pe o perioada nedeterminata de timp 

Deputatul USR-PLUS Radu Panait a depus o propunere legislativa de modificare a 

legii 448/2006 privind protectia si promovarea drepturilor persoanelor cu handicap. 

 

Modificarea propune obligativitatea comisiilor de evaluare de a acorda certificat de 

handicap pe o perioada nedeterminata de timp tuturor persoanelor care sufera de un 

handicap ireversibil. 

 

 

https://ziare.com/politica/stiri-politice/nicusor-dan-despre-protestele-din-capitala-1670476
https://ziare.com/social/primaria/
https://ziare.com/nicusor-dan/gabriela-firea/nicusor-dan-despre-puz-urile-de-sector-in-ele-e-apogeul-golaniei-care-a-dominat-urbanismul-din-bucuresti-gabrielei-firea-ar-trebui-sa-i-fie-rusine-pentru-ce-a-facut-cu-orasul-asta-1667296
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/usr/
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Potrivit unui comunicat al USR-PLUS, Radu Panait precizeaza ca prin modificarea 

legii se va reda demnitatea cetatenilor deoarece vor fi eliminate situatiile absurde 

in care persoane cu handicap, cu membre amputate, sunt obligate sa se prezinte cu 

o anumita periodicitate la comisie, chiar daca este evident caracterul ireversibil al 

afectiunii lor si chiar daca au fost emise actele normative care atesta acest lucru. 

 

"Sunt cetateni care anual, sau la doi ani, merg la comisiile de evaluare unde trebuie 

sa demonstreze ca au in continuare un handicap ireversibil. Este o situatie absurda 

pe care vreau sa o corectez. Stiu ca exista un ordin comun al Ministrului Muncii si 

justitiei sociale si al Ministrului Sanatatii din 2019 care reglementeaza caracterul 

permanent al certificatului de handicap pentru acesti oameni. Cu toate acestea, mi-

au fost semnalate cazuri cand reglementarile legale nu se respecta. Cand membrii 

comisiei de evaluare s-au purtat fara empatie si fara respect fata de acesti oameni 

necajiti. Initiativa vine sa corecteze aceste situatii", a explicat Panait, initiatorul 

proiectului. 

 

Radu Panait arata, in expunerea de motive, ca adoptarea si punerea in aplicare a 

legii va avea ca rezultat simplificarea procedurilor de obtinere a certificatului de 

handicap de catre persoanele cu membre amputate, avand ca efect confortul lor 

fizic si psihic, odata ce va fi eliminata obligatia de a se prezenta periodic la comisia 

de evaluare, conform sursei mentionate. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ajutoarele HoReCa: Înscrierile se vor deschide după 1 iunie 2021 

Ministerul Economiei va scoate în dezbatere publică poriectul de procedură de 

implementare a schemei de ajutoare de stat pentru HoReCa, urmând ca viitorii 

beneficiari să se poată înscrie după data de 1 iunie 2021, a informat joi instituția. 

Secretarii de Stat Valentina Saygo și Paul Ene s-au întâlnit cu reprezentanții unor 

asociații profesionale și organizații patronale din turism pentru a discuta forma 

procedurii de implementare a schemei de ajutor de stat destinată HoReCa. La 

consultări au participat și președintele Corpului Experților Contabili și Contabililor 

https://ziare.com/stiri/politie/oamenii-legii-i-au-lasat-autospeciala-intr-un-spa-iu-rezervat-persoanelor-cu-dizabilita-i-1667201
https://i0.1616.ro/media/2/2701/33586/20091267/1/panait-usr-plus.pdf
https://ziare.com/stiri/dna/cum-a-fost-pagubit-statul-roman-cu-2-milioane-de-lei-cu-certificate-de-handicapat-functionar-de-la-asistenta-sociala-timis-prins-in-flagrant-de-dna-1642817
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Autorizați din România (CECCAR), Aurel Andrei, președintele Camerei 

Auditorilor Financiari din România (CAFR), Adrian Popescu. 

Înregistrarea aplicanților se va face pe o platformă electronică, ce urmează a fi 

creată în parteneriat cu Serviciul de Telecomunicații Speciale. 

La discuții au fost amintite amendamentele la legea de aprobare a Ordonanței de 

Urgență a Guvernului nr. 10/2021, adoptate de Senat, printre care: 

 eliminarea listei de cheltuieli eligibile (care era restrictivă), 

 posibilitatea de opta pentru virarea granturilor în conturi deschise la băncile 

comerciale, care vor fi selectate în program printr-o procedură transparentă, 

 majorarea plafonului maxim cumulativ, pentru prezenta schemă și alte 

măsuri de sprijin COVID-19, de la 800.000 euro, la 1.800.000 euro. 

„Precizăm că aceste modificări urmează să fie dezbătute și votate de Camera 

Deputaților” - mai spune Ministerul Economiei. 

Reamintim că pentru schema de ajutoare HoReCa au fost alocate credite de plată 

de 1 miliard de lei, dar, teoretic, bugetul poate crește până la 2,5 miliarde de lei 

prin credite de angajament care necesită rectificare bugetare pentru a fi 

transformate în credite bugetare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Instanța a anulat un ordin al Ministerelor Mediului și Agriculturii care 

permitea uciderea urșilor 

Curtea de Apel Constanța a anulat un ordin comun al Ministerului Mediului și al 

Ministerului Agriculturii care permitea uciderea urșilor. Ordinul din 2009 stabilea 

o serie de derogări de la măsurile de protecţie a speciilor de floră şi faună sălbatice, 

potrivit Mediafax. 

Decizia instanței a fost anunțată joi și poate fi atacată în termen de 15 zile. 

 

https://www.startupcafe.ro/finantari/ajutoare-horeca-2021-termen-plata-ordonanta-10.htm
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„Admite acţiunea. Anulează Ordinul nr.203/05.03.2009 privind Procedura de 

stabilire a derogărilor de la măsurile de protecţie a speciilor de floră şi faună 

sălbatice. Cu recurs în termen de 15 zile de la comunicare, recursul urmând a se 

depune la Curtea de Apel Constanţa”, scrie pe portalul instanței. 

Acțiunea în justiție a fost inițiată de Federația pentru Protecția Animalelor și 

Mediului (FPAM). Decizia vine la doar câteva zile după ce ministrul Mediului a 

anunțat că se caută soluții la problema urșilor care vin în zonele locuite de oameni. 

„Dreptate pentru urșii uciși! Curtea de Apel Constanta a dispus Anularea 

ORDINULUI comun al Ministrului Mediului si Ministrului Agriculturii 

nr.203/05.03.2009 privind Procedura de stabilire a derogărilor de la măsurile de 

protecție a speciilor de floră şi faună sălbatice. Practic, toate “RECOLTĂRILE” 

(execuțiile) DE URS, din 2009 și până în prezent, sunt ILEGALE! Aceasta, în 

condițiile în care, zilele acestea, ministrul Mediului d-l Barna Tánczos afirma 

public, fără nici o rezervă, că intenționează să permită vânătoarea urșilor”, scrie în 

comunicatul FPAM. 

Reprezentanții FPAM mai anunță că „vor sesiza organismele internaționale și vor 

continua lupta în justiție pentru apărarea faunei și mediului, astfel încât autoritățile 

să fie constrânse să adopte măsuri eficiente și non-letale de gestionare a populației 

de urs”. 

România a luat o decizie total eronată în anul 2016, când a decis să nu mai 

intervină deloc în populaţia de urşi, a declarat ministrul Mediului, Apelor şi 

Pădurilor, Barna Tanczos, într-un interviu acordat Agerpres. El a precizat că non-

intervenţia va genera probleme uriaşe, în condiţiile în care aproape jumătate din 

populaţia de urs a părăsit habitatul natural, aceste animale fiind tot mai des 

întâlnite în localităţi şi în curţile oamenilor. "A face nimic nu e soluţie", a transmis 

Barna Tánczos. 

 

”România a luat o decizie total eronată în 2016 când a decis să nu mai intervină 

deloc în populaţia de urşi. (...) Am făcut ce nu a făcut acest minister de cinci ani: 

am lansat licitaţia pentru servicii de specialitate, care să fie furnizate de un institut, 

pentru a evalua populaţia de urs. (...)  

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24695799-ministrul-mediului-jumatate-din-populatia-urs-parasit-habitatul-natural-nu-face-nimic-nu-este-solutie-spune-despre-vanatoare-refuzul-statelor-prelua-ursii-din-romania.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24695799-ministrul-mediului-jumatate-din-populatia-urs-parasit-habitatul-natural-nu-face-nimic-nu-este-solutie-spune-despre-vanatoare-refuzul-statelor-prelua-ursii-din-romania.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24695799-ministrul-mediului-jumatate-din-populatia-urs-parasit-habitatul-natural-nu-face-nimic-nu-este-solutie-spune-despre-vanatoare-refuzul-statelor-prelua-ursii-din-romania.htm
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/03/28/foto-video-interviu-ministrul-mediului-trebuie-sa-ne-asumam-ca-non-interventia-la-populatia-de-urs-va-genera-probleme-uriase-a-face-nimic-nu-e-o-solutie--686357
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A face nimic nu e o soluţie. A te uita de afară şi să spui că poate o să fie bine, poate 

nu o să fie, poate o să fie accidente, poate o să fie urşi pe pârtie, o să fie în curţile 

şcolilor sau poate nu o să fie... Aceasta nu este o soluţie. Omul trebuie să intervină. 

Cu siguranţă, specia este strict protejată, populaţia de urs trebuie protejată şi 

trebuie să avem soluţii de protejare a habitatului, a zonelor de linişte, a pădurilor 

acolo unde trăiesc aceste efective, dar nu putem să ajungem ca jumătate din 

populaţia de urşi să părăsească habitatul natural şi să ne trezim cu ei în localităţi, în 

curţile şcolilor, în zona de deal şi de câmpie, pentru că încet încet acolo vom 

ajunge”, a declarat ministrul Mediului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 La toamnă va circula un ”expres transeuropean” care va trece prin 40 de 

orașe și va opri și la București, spune comisarul european Adina Vălean 

Tren regio - urban 

Anul acesta a fost desemnat de UE ca fiind ”anul căilor ferate”, iar la toamnă va 

circula un tren simbolic ce va opri în aproape 40 de orașe, inclusiv la București, a 

spus comisarul european pentru transporturi, Adina Vălean. Ea spune că trenul își 

va propune să testeze care sunt obstacolele ce stau în calea creării unei rețele 

feroviare perfect interconectată. 

 

Există mai multe proiecte, promovate în special de Germania și Austria, de lansare 

a unor trenuri internaționale de lung parcurs, în condițiile în care multe dintre 

trenurile care circulau acum 10-15 ani nu mai sunt, fiindcă nu mai erau rentabile și 

pasagerii au migrat către avion. Germania a vorbit despre renașterea rețelei Trans 

Europ Expres, în timp ce Austria are planuri clare de lansare a unor rute mai lungi 

pentru trenurile de noapte. 

 

În această toamnă va fi pus în circulație un tren expres care va opri în 40 de oraşe 

europene, inclusiv la Bucureşti. Anunțul vine de la comisarul european pentru 

transporturi, Adina Vălean. 
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Este un proiect prin care se doreşte promovarea finanţării pentru infrastructura de 

transport, sustenabilă şi prietenoasă cu mediul. 

 

”Expresul transeuropean este un exemplu despre cum trenurile sunt un liant pentru 

țările din UE. Este un tren care are o valoare simbolică şi culturală, dar şi una 

practică. Încercând să conectăm printr-un singur traseu cât mai multe orașe 

europene, vom vedea clar care sunt obstacolele pentru a avea cu adevărat o rețea 

europeană perfect interconectată. Expresul va opri în aproape 40 de gări, fiecare 

oprire va fi urmată de un eveniment la care vor participa ONG-uri, companii 

feroviare, autorități și, bineînțeles, publicul larg”, spune Adina Vălean, citată de 

Europa FM. 

 

Când este vorba de obstacole, la România o problemă mare ține de faptul că 40% 

din rețea este electrificată și, spre exemplu, orice tren către Bulgaria trebuie să fie 

tractat și de o locomotivă diesel fiindcă nu sunt electrificate liniile Giurgiu - Videle 

și Craiova - Calafat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Topul autorităţilor publice după valoarea contractelor încheiate în 2020: 

CFR, CNAIR şi CNI au dat contracte de 8 mld. lei. Din cele 500 de autorităţi 

publice, primele 20 au dat contracte de 14 mld. lei, adică 42% din total 

Primele 20 de autorităţi din România au încheiat în 2020 contracte de achiziţie 

publică de 14,4 mld. lei, adică 42% din cuantumul celor 33,8 mld. lei, cât 

reprezintă primele 500 de autorităţi, clasificate după valoarea contractelor semnate 

anul trecut. 

Sucursala Regională de Căi Ferate Iaşi, Compania Naţională de Administrare a 

Infrastructurii Rutiere (CNAIR) şi Compania Naţională de Investiţii (CNI) sunt 

autorităţile care ocupă podiumul în clasamentul celor mai valoroase contracte de 

achiziţii publice încheiate în 2020, arată o analiză a Ziarului Financiar pe baza 

datelor furnizate de platforma Confidas.ro. 
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Cu contracte în cuantum de 3,7 mld. lei, Compania Naţională de Căi Ferate CFR, 

prin Sucursala Regională CF Iaşi - Serviciu Achiziţii Publice, şi-a adjudecat astfel 

prima poziţie. Reprezentanţii companiei spun însă că valoarea este mai mică. „În 

anul 2020, Sucursala Regională CF Iaşi a încheiat contracte de achiziţie publică în 

valoare de 17.337.874,02 (fără TVA), respectiv 20.287.644,44 lei (cu TVA), 

valoare care diferă de suma menţionată în solicitarea dumneavoastră“, spun 

oficialii CFR. 

Printre obiectele contractelor se numără furnizarea de gaze naturale şi combustibil, 

servicii de salubrizare, refacerea terasamentelor, reparaţii, modernizări ale 

trecerilor la nivel cu calea ferată. 

Din datele furnizate de Confidas.ro, reiese că primele 20 de autorităţi din România 

au încheiat în 2020 contracte de achiziţie publică de 14,4 miliarde de lei, adică 

42% din cuantumul celor 33,8 miliarde de lei, cât reprezintă primele 500 de 

autorităţi, clasificate după valoarea contractelor semnate anul trecut. 

 

„În general, sunt mai multe contracte semnate în ultimul an, după cum spun 

antreprenorii cu care interacţionăm, dar important este ca aceste proiecte să se 

finalizeze. Numărul şi valoarea contractelor este un indicator de luat în seamă, dar 

au mai fost contracte şi în anii trecuţi, care însă nu s-au finalizat“, spune Irina 

Forgo, director al Federaţiei Patronatelor Societăţilor din Construcţii. 
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Pe locul al doilea se află CNAIR, care a încheiat în 2020 peste 1.200 de contracte 

de achiziţii publice cu valori cuprinse între 1 leu şi 680 de milioane de lei. 

Cumulat, valoarea acestor contracte depăşeşte 3,6 miliarde de lei. 

Compania Naţională de Investiţii are contracte încheiate anul trecut în valoare de 

aproape 1,3 miliarde de lei. Săli polivalente, stadioane, bazine de înot sunt, în cea 

mai mare parte, tipuri de investiţii care atrag bani de la CNI. 

Astfel, primele trei autorităţi au încheiat anul trecut contracte de peste 8,5 miliarde 

de lei cumulat, CFR şi CNI adjudecându-şi proiecte de peste 3 miliarde de lei 

fiecare. 

Companiile ar participa la mai multe licitaţii publice dacă cerinţele instituţiilor 

publice nu ar fi de multe ori exagerate, spunea, în ianuarie, Sergiu Sava, manager 

al platformei Licitatia.ro, care monitorizează licitaţiile publice din România. 

Numărul redus de participanţi duce însă la o concurenţă mai mică şi la reluarea 

unor licitaţii din lipsa ofertelor. Sergiu Sava estima atunci că, în 2021, firmele vor 

fi mult mai interesate de achiziţii publice faţă de anii anteriori şi vor oferta la mai 

multe licitaţii, pe fondul crizei şi al închiderii temporare a activităţilor din mai 

multe sectoare. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Prețul petrolului a crescut în urma acordului OPEC+ de a relaxa treptat 

restricţiile de producţie 

Preţurile petrolului au crescut joi cu cel puţin 3%, în urma acordului OPEC+ de a 

relaxa treptat restricţiile de producţie, începând din luna mai, transmite Reuters 

potrivit news.ro. 

Cotaţia petrolului Brent a urcat cu 1,94 dolari, respectiv cu 3,1%, la 64,68 dolari pe 

baril. Preţul petrolului WTI, de referinţă pe piaţa americană, a avansat cu 2,1 

dolari, sau cu 3,6%, la 61,26 dolari pe baril. 
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OPEC+, care reuneşte ţările membre ale OPEC, Rusia şi alţi producători aliaţi, au 

convenit să reducă restricţiile de producţie cu 350.000 de barili de petrol pe zi, în 

luna mai, cu alte 350.000 de barili de petrol pe zi în iunie şi cu 400.000 de barili pe 

zi în iulie. 

Potrivit acordului convenit joi, reducerile implementate de OPEC+ vor fi de uţor 

peste 6,5 milioane de barili de petrol pe zi din luna mai, comparativ cu uşor sub 7 

milioane de barili de petrol pe zi în aprilie. 

Vicepremierul rus Alexandr Novak a declarat joi că speră că stocurile globale de 

petrol, un parametru cheie pentru industria petrolieră, vor reveni la nivelul lor 

normal în 2-3 luni. 

Jennifer Granholm, noua secretară a energiei numită de preşedintele SUA, Joe 

Biden, a criticat Arabia Saudită,  lidera OPEC,  în privinţa politiciiafirmând că 

energia ar trebui menţinută la preţuri accesibile şi indicând că grupul ar trebui să ia 

în considerare o creştere a producţiei. 

Cu toate acestea, ministrul Energiei din Arabia Saudită, prinţul Abdulaziz bin 

Salman, a declarat că redresarea pieţei este ”departe de a fi completă”. 

”Principalii jucători au decis că este timpul să readucă barilii pe piaţă, ceea ce este 

surprinzător, dar permit o oarecare flexibilitate”, a spus Bob Yawger, directorul la 

Mizuho. 

Vicepremierul rus Alexander Novak a declarat la şedinţă că se aşteaptă ca cererea 

mondială de petrol să crească cu 5-5,5 milioane de barili pe zi în acest an. 

OPEC + a redus producţia cu aproximativ 7 milioane bpd pentru a susţine preţurile 

şi a reduce supraoferta. În plus, Arabia Saudită a făcut o reducere voluntară 

suplimentară de 1 milion de bpd. 

OPEC + şi-a redus prognoza de creştere a cererii de petrol pentru acest an cu 

300.000 bpd din cauza noilor restricţii impuse de guverne din cauza Covid-19. 

Franţa, de exmplu, a intrat în a treia carantină naţională şi şcolile au fost închise 

pentru trei săptămâni, pentru a încerca să ţină sub control al treilea val al 

pandemiei de COVID-19. 
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În pofida noului val, pieţele europene au recuperat cea mai mare parte a pierderilor 

cauzate de pandemie datorită activităţilor puternice de producţie. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Consulate mobile, organizate pentru zonele cu mulți cetățeni români și fără 

reprezentanțe permanente. Lista zonelor propuse 

Ministerul Afacerilor Externe a lansat în consultare publică planul de organizare a 

63 de consulate itinerante în anul 2021. Inițiativa are ca scop acoperirea zonelor 

din străinătate în care există comunități semnificative de cetățeni români și sunt 

situate la mare distanță de consulatele clasice. 

Procedura, aprobată de ministrul afacerilor externe Bogdan Aurescu, prevede o 

nouă procedură de organizare a consulatelor itinerante, care prevede planificarea 

anuală a calendarului acestora în două etape succesive: 

1. La începutul fiecărui an, pe baza propunerilor misiunilor diplomatice și oficiilor 

consulare ale României, în urma semnalelor de interes primite din partea 

reprezentanților comunităților românești din străinătate, este elaborată prima formă 

a Planului anual pentru organizarea consulatelor itinerante. Acesta este ulterior 

lansat în consultare publică, timp de două săptămâni, de către Centrala MAE și de 

către misiunile diplomatice și oficiile consulare, la nivelul comunităților românești 

și reprezentanților mediului asociativ din țările de reședință, inclusiv prin 

intermediul rețelelor sociale sau prin reuniuni cu comunitatea, online sau fizic, 

acolo unde condițiile pandemice permit. 

2. Pe baza eventualelor propuneri primite din partea reprezentanților comunităților 

românești din străinătate, Planul este ajustat și completat, iar forma finală a 

acestuia, cuprinzând calendarul consulatelor itinerante, este comunicată public și 

diseminată în rândul comunităților de cetățeni români, inclusiv prin intermediul 

canalelor online și social media. 

Pentru anul 2021, MAE are în vedere, într-o primă fază, organizarea a 63 de 

consulate itinerant. 
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 Puteți vedea aici calendarul organizării consulatelor itinerante 

Pe lângă criteriile obișnuite (distanța față de cel mai apropiat consulat, 

dimensiunea comunității românești, volumul solicitărilor de servicii și asistență 

consulară formulate de cetățenii români din regiunile vizate), s-au luat în 

considerare și aspecte ce țin de restricțiile locale introduse pentru combaterea 

efectelor pandemiei de COVID-19. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Românii, în topul angajaților care nu mai vor înapoi la birou după 

pandemie: 9 din 10 își doresc să lucreze complet sau parțial de la distanță 

Una dintre moștenirile pe care pandemia o va lăsa este dorința angajaților de a li se 

permite să lucreze de la distanță mai des, arată un studiu realizat de Boston 

Consulting Group (BCG) și BestJobs. În ceea ce privește România, aproximativ 9 

din 10 persoane chestionate au declarat că se așteaptă ca locul lor de muncă să 

rămână complet sau parțial de la distanță după COVID-19. 

România s-a clasat pe locul patru în topul comparativ realizat la nivel global, după 

țări precum Filipine, Africa de Sud și Zambia, în privința lucrului de la distanță: 

41% dintre românii chestionați au declarat că ar prefera să nu mai fie nevoiți să se 

întoarcă niciodată la birou, reprezentând un procent cu mult mai mare față de 

media globală de 24%, se arată în studiul intitulat Decoding Global Ways of 

Working. 48% dintre români au declarat că ar prefera ca, după pandemie, să aibă 

posibilitatea combinării muncii de la distanță cu cea de la birou, reprezentând de 

două ori mai mulți oameni, comparativ cu cei care lucrau de la distanță la sfârșitul 

anului 2020 și depășind cei 20% dintre românii care lucrau de la distanță înainte de 

apariția virusului. 

„Multe organizații au fost forțate de pandemie să facă tranziția unui anumit număr 

de angajați către munca de la distanță, practic peste noapte, iar muncitorii și 

managerii au realizat faptul că există modele de lucru flexibile,” a declarat Melanie 

Seier Larsen, director general și partener al BCG.  

https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/04/CALENDARUL-CONSULATELOR-ITINERANTE.pdf
https://www.bcg.com/publications/2021/advantages-of-remote-work-flexibility
https://www.bcg.com/publications/2021/advantages-of-remote-work-flexibility
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„Companiile trebuie acum să pună în practică ceea ce au învățat și să creeze soluții 

pe termen lung pentru a satisface așteptările care vor persista și după sfârșitul 

pandemiei,” adaugă Seier Larsen. 

Aproximativ 20% dintre respondenții care lucrează în posturi de birou tradiționale 

sau digitale, doresc ca după pandemie să aibă o structură de lucru complet de la 

distanță. Dar nu vorbim doar despre acei oameni care doresc mai multă flexibilitate 

la locul de muncă, în mod permanent. De exemplu, aproximativ 75% dintre 

persoanele care realizează muncă fizică sau socială, dețin locuri de muncă care 

necesită prezența, cum sunt manipularea bunurilor fizice sau contactul cu 

clienții vor să lucreze și de la distanță, cel puțin ocazional. 

„În ultimul an, a crescut, atât cererea, cât și oferta de proiecte de freelance, job-uri 

de tip part-time: activități cu jumătate de normă sau proiecte și full remote. 

Pandemia le-a arătat angajaților beneficiile flexibilității la locul de muncă, iar 

angajatorilor le-a demonstrat că productivitatea nu ține de o locație fixă,” spune 

Ana Visian, Marketing Manager BestJobs. 

În afară de flexibilitatea muncii, sondajul a identificat și câteva schimbări în 

aprecierile românilor față de un loc de muncă. În 2018, când BCG și BestJobs au 

realizat sondajul precedent, românii au clasat pe primele două poziții echilibrul 

dintre viața privată și cea profesională și posibilitățile de carieră. Aceste dorințe 

sunt acum pe locurile 8, respectiv 6, în timp ce securitatea locului de muncă și 

relația bună cu colegii au intrat în primele trei preferințe, ceea ce reflectă 

schimbarea priorităților lor în urma pandemiei. Interesant este că factorul 

reprezentat de compensația financiară, care a ajuns pe locul al 4-lea în clasamentul 

global, urcând de la poziția a 8-a din 2018, în România s-a menținut pe același loc, 

fiind al 9-lea cel mai important. La nivel global, o relație bună cu colegii, cu 

superiorii, precum și un echilibru bun între viața profesională și cea privată sunt 

primii trei factori importanți. 

„Ar fi surprinzător dacă prioritățile nu s-ar fi schimbat, având în vedere criza 

economică și existențială prin care toată lumea a trecut,” a declarat directorul 

asociat al BCG, Adam Kotsis.  
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„Oamenii sunt fericiți dacă, pe timpul unei pandemii, au doar un loc de muncă și 

un venit stabil. În același timp contează, atât relaționarea, cât și o viață echilibrată. 

Angajatorii trebuie să se asigure că aceste nevoi sunt satisfăcute chiar și în modelul 

de lucru de la distanță,” a adăugat ea. 

Respondenții români au mai declarat faptul că cel mai mare impact pozitiv al 

pandemiei asupra muncii lor a fost utilizarea sporită a instrumentelor digitale. În 

același timp, bunăstarea angajaților, calitatea și stilul de leadership, precum și 

echilibrul dintre viața profesională și cea privată au fost cele mai afectate. 

Atât problemele legate de responsabilitatea față de mediu, cât și diversitatea și 

incluziunea au devenit mai importante pentru români în ultimul an. Însă, într-un 

procent mai mic decât media globală, romanii au spus că nu vor lucra pentru 

companii care nu se potrivesc cu valorile lor, se mai arată în studiu. 

Pentru realizarea raportului, BCG și The Network, reprezentând o alianță a celor 

mai importante site-uri de recrutare, au sondat 209.000 de participanți din 190 de 

țări. În România, aproape 2.600 de persoane au completat sondajul BCG-BestJobs. 

66% dintre persoanele intervievate dețin o diplomă de licență, iar 28% o diplomă 

de master. Numărul femeilor intervievate a fost de două ori mai mare decât cel al 

bărbaților. Angajații tineri au fost mai implicați, aproape o treime din persoanele 

care au răspuns au fost persoane cu vârsta sub 30 de ani. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Descentralizarea fondurilor politicii de coeziune 2021-2027, o premieră 

pentru România. INTERVIU cu Aida Liha Matejicek – șef de unitate în 

cadrul DG REGIO 

Comisia Europeană încurajează autoritățile române să pregătească o 

structură etapizată pentru consolidarea capacității administrative, planuri de 

acțiune pentru a sprijini toți actorii și beneficiarii în dezvoltarea capacității de 

implementare a proiectelor. De asemenea, trecerea responsabilităților de la 

nivel central la nivel regional reprezintă o nouă provocare pentru România, în 

ceea ce privește capacitatea administrativă, a declarat, într-un interviu  
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acordat PressHUB, Aida Liha Matejicek, șef al unității României în cadrul 

DG REGIO. Aceasta este responsabilă de gestionarea unității de asistență a 

României în programarea și gestionarea efectivă și eficientă a Fondurilor 

Structurale și de Investiții Europene (FSIE), în speță a Fondurilor de Coeziune. 

Unitatea monitorizează și evaluează implementarea programelor și operațiunilor, 

oferă consiliere și asigură analiza, evaluarea datelor și informațiilor relevante 

pentru a sprijini dezvoltarea, implementarea și monitorizarea negocierilor privind 

viitoarele investiții pentru perioada 2021-2027. 

PressHUB: Vorbind despre potențialul pozitiv al descentralizării fondurilor 

politicii de coeziune în perioada 2021 – 2027, considerați că există și riscuri, 

dat fiind faptul că este o premieră pentru România? 

Aida Liha Matejicek: Trecerea responsabilităților de la nivel central la nivel 

regional reprezintă o nouă provocare pentru România în ceea ce privește 

capacitatea administrativă. Cu toate acestea, cele opt Agenții pentru Dezvoltare 

Regională din România (ADR) au servit deja drept autorități de implementare 

pentru fondurile de preaderare în cadrul instrumentului de preaderare PHARE, a 

programelor guvernamentale între 1999-2009 și ca organisme intermediare pentru 

Programul Operațional Regional în Cadrul Financiar Multianual (CFM) pentru 

perioadele 2007-2013 și 2014-2020. 

În această calitate, ADR-urilor li s-au delegat funcții cheie în domeniile pregătirii 

și lansării cererilor de propuneri și licitații de proiecte, managementului 

contractelor, verificărilor de legalitate și regularitate, gestionării și monitorizării 

financiare. Trecerea de la Organismul Intermediar la Autoritate de Management 

este, prin urmare, o schimbare incrementală și nu o schimbare fundamentală. 

Creșterea asistenței tehnice (IFI, TAIEX, Peer2peer etc.) care vizează dezvoltarea 

capacităților ADR-urilor și coordonarea necesară la nivel central va atenua 

potențialele provocări administrative care decurg din descentralizare. Autoritățile 

române au alocat deja aproximativ 60 de milioane de euro din Programul 

Operațional de Asistență Tehnică (POAT) pentru a susține pregătirea unei serii de 

proiecte pentru 2021-2027, în domeniile cercetării și dezvoltării, mobilității 

urbane, regenerării urbane, transportului local (drumuri județene), turism, 

infrastructură socială și sanitară. 

https://www.europarl.europa.eu/enlargement/briefings/33a1_en.htm#:~:text=The%20term%20%22PHARE%22%20%2D%20Poland,Eastern%20European%20countries.It%20was
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În acest context, întârzierea aprobării Programelor Operaționale Regionale (POR) 

ar putea provoca amânărea lansării cererilor de propuneri și contractarea 

proiectelor, și ar putea duce la riscuri potențiale de dezangajare a fondurilor. Cu 

toate acestea, serviciile Comisiei Europene susțin deja procesele de pregătire 

inițială pentru a atenua aceste riscuri. 

PressHUB: Credeți că Comisia Europeană va aproba finanțarea celor trei 

spitale regionale prin noul Cadru Financiar Multianual 2021-2027? 

Aida Liha Matejicek: Construcția a trei spitale regionale a fost prezentată în 2020 

de autoritățile române ca fiind un proiect împărțit în două etape. Prima etapă – care 

este deja aprobată pentru cofinanțare în cadrul Programului Operațional Regional 

2014-2020 – acoperă studiile de fezabilitate, licitațiile pentru proiectarea detaliată 

și verificarea proiectului, pregătirea și desfășurarea ofertelor pentru construcția 

spitalelor. A doua fază acoperă construcția și funcționarea efectivă a spitalelor. 

Potrivit informațiilor disponibile, în prezent, serviciilor Comisiei Europene, a doua 

etapă va fi prezentată de autoritățile române pentru cofinanțare în cadrul noului 

Program Operațional de Sănătate care acoperă perioada 2021-2027. Serviciile 

Comisiei Europene au început deja discuții informale cu autoritățile române cu 

privire la Programele Operaționale 2021-2027, cu intenția de a pregăti terenul 

pentru o aprobare fără probleme a programelor din noul cadru legislativ care 

guvernează politica de coeziune. 

PressHUB: Care sunt motivele din cauza cărora România a rămas în urmă în 

ceea ce privește implementarea proiectului menționat anterior? 

Aida Liha Matejicek: Motivele întârzierilor în implementarea proiectului sunt 

multiple și depind de sector. În primul rând, perioada de programare 2014-2020 a 

început cu unele întârzieri. Comisia Europeană a aprobat programele în 2015, dar 

nu a avut loc nici o fază anterioară de pregătire a proiectului. În al doilea rând, 

implementarea actuală este periclitată de proceduri complicate, întârzieri în 

lansarea cererilor de propuneri, în timpul procedurilor de evaluare și în etapa 

achizițiilor publice.  

 

https://ec.europa.eu/regional_policy/en/atlas/programmes/2014-2020/romania/2014ro16rfop002
https://ec.europa.eu/regional_policy/en/atlas/programmes/2014-2020/romania/2014ro16rfop002
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În plus, unele dintre investiții au fost restricționate de finalizarea tardivă / 

pregătirea strategiilor fundamentale (de exemplu, strategii regionale de specializare 

inteligentă, planuri de mobilitate urbană etc.) sau îndeplinirea tardivă a 

condiționalităților ex-ante. În al treilea rând, în unele cazuri, capacitatea 

administrativă insuficientă contribuie la întârzierea procesului de implementare. 

Toate dificultățile întâmpinate în perioada de programare 2014-2020 trebuie să fie 

luate în considerare pentru o mai bună pregătire și implementare a proiectelor 

pentru perioada de programare 2021-2027. Unele dintre probleme sunt deja 

abordate. Proiectele sunt pregătite în prealabil, iar autoritățile de management 

revizuiesc regulile și procedurile pentru a identifica blocajele care provoacă 

întârzieri în implementarea proiectului. În plus, serviciile Comisiei Europene 

încurajează autoritățile române să pregătească o structură etapizată pentru 

consolidarea capacității administrative, planuri de acțiune pentru a sprijini toți 

actorii și beneficiarii și pentru a-și îmbunătăți capacitatea de implementare a 

proiectelor. 

România a avut în vedere elaborarea unei structuri etapizate generale de 

consolidare a capacității administrative, aplicată tuturor sectoarelor. Cu toate 

acestea, în Comisie credem că unele sectoare din România merită o structură 

etapizată autonomă și cuprinzătoare pentru consolidarea capacităților, având în 

vedere volumul financiar și complexitățile lor în timpul implementării (sectorul 

transporturilor). 

PressHUB: V-au prezentat autoritățile române vreun program de accelerare a 

implementării proiectelor privind renovarea căilor ferate, construirea 

spitalelor, construcția drumurilor sau transferurile de tehnologie? 

Aida Liha Matejicek: Autoritățile române au prezentat primele proiecte ale 

Programului Operațional de Transport (POT) și ale Planului Național de Redresare 

și Reziliență (PNRR), care sunt în prezent în curs de negociere cu serviciile 

Comisiei Europene. România va primi 29 de miliarde de euro prin Facilitatea 

Europeană de Redresare și Reziliență (RRF) pentru a cheltui conform unui 

calendar restrâns și în conformitate cu obiectivele stabilite de Uniunea Europeană:  
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un minim de 37% pentru proiectele ecologice și un minim de 20% pentru a 

promova digitalizarea. În ceea ce privește investițiile în transport, autoritățile din 

România intenționează să aloce 5 miliarde de euro pentru reformele feroviare și de 

metrou în cadrul primului pilon al PNRR și 4,5 miliarde de euro pentru drumurile 

și autostrăzile din cadrul celui de-al treilea pilon. 

Construcția celor trei spitale regionale va fi implementată sub responsabilitatea 

unei Unități de Implementare a Proiectelor (UIP) care a fost înființată în cadrul 

Ministerului Sănătății. În iulie 2019, Ministerul Sănătății a semnat Acordul privind 

Servicii de Asistență Consultativă pentru Proiect (PASSA) cu Banca Europeană de 

Investiții (BEI), pentru asistență tehnică în timpul implementării proiectului, pentru 

a îmbunătăți capacitatea UIP în managementul proiectelor și achiziția de lucrări 

civile. Serviciile Comisiei Europene sunt în contact continuu cu UIP și își susțin 

eforturile pentru accelerarea implementării proiectului. 

În cadrul inițiativei „Catching up Regions” a Comisiei Europene, Banca Mondială 

(BM) implementează proiectul „Sprijinirea inovației în Regiunile mai Puțin 

Dezvoltate din România” și abordează domeniul transferului de tehnologie ca una 

dintre componentele proiectului – componenta ia forma Programului de 

Construcție Instituțională pentru Transferul de Tehnologie, care include analiza 

modelului organizațional al unor birouri selectate de transfer de tehnologie din 

regiunile Nord-Vest și Nord-Est, o instruire de bază, dedicată, prin transferul de 

tehnologie și dezvoltarea materialelor de formare. 

Programul a beneficiat de recomandările furnizate de analiza Proprietății 

Intelectuale și va crește capacitatea instituțională a actorilor implicați. Serviciile 

Comisiei Europene sunt în contact permanent cu echipa BM și regiunile românești 

și își susțin eforturile în consolidarea capacității de transfer tehnologic la nivel 

regional. 

(Sursa: presshub.ro) 

 

 

 

https://www.eib.org/en/products/advising/passa/index.htm
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 Ursula von der Leyen: Invit Parlamentul European și Consiliul UE să 

adopte certificatul digital verde/ Statele membre UE să creeze „fără 

întârziere” infrastructura necesară 

Șefa Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a făcut un apel, joi, către 

Parlamentul European și Consiliul UE să adopte propunerea Comisiei privind 

introducerea certificatului de călătorie (adeverința digitală verde), iar statele 

membre să creeze deja infrastructura necesară introducerii acestuia. 

Potrivit Ursulei von de Leyen, certificatele digitale verzi vor contribui la reluarea 

călătoriilor „sigure” în Uniunea Europeană. 

„Scopul nostru este să fie funcționale până în această vară. Așadar, invit 

Parlamentul European și Consiliul să adopte propunerea noastră și țările UE să 

creeze fără întârziere infrastructura necesară”, a scris președinta CE într-o postare 

pe Twitter. 

Comisia Europeană a lansat, joi, o prezentare video a certificatelor de călătorie, 

arătând cum vor funcționa și susținând că acestea vor fi valabile în toate statele 

membre ale UE și vor include doar „informații esențiale și date personale 

securizate”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Morawiecki, Orban și Salvini au pus bazele unui „bloc politic pro-Putin” 

La Budapestea, Mateusz Morawiecki, Viktor Orban și Matteo Salvini au pus 

bazele unei alianţei conservatoare. Foto: Profimedia 

„O integrare europeană care respectă suveranitatea naţională, familia, 

creştinismul”, apărarea valorilor „tradiţionale”Donald Tusk: La Budapesta, 

Morawiecki organizează un bloc politic pro-Putin cu Orban şi Salvini. Nu este o 

păcăleală de 1 aprilie 

Primi-miniştrii ungar, polonez şi italian au pus joi, la Budapesta, bazele unei 

alianţei conservatoare, fără a menţiona însă, în această etapă, o reorganizare 

a grupurilor în Parlamentul European, transmite AFP, citată de Agerpres. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/morawiecki-orban-si-salvini-au-pus-bazele-unui-bloc-politic-pro-putin-in-parlamentul-european-1481449#highlight-1481449-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/morawiecki-orban-si-salvini-au-pus-bazele-unui-bloc-politic-pro-putin-in-parlamentul-european-1481449#highlight-1481449-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/morawiecki-orban-si-salvini-au-pus-bazele-unui-bloc-politic-pro-putin-in-parlamentul-european-1481449#highlight-1481449-1
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2021/04/01/ue-ungaria-polonia-si-italia-au-pus-la-budapesta-bazele-unei-aliante-conservatoare--689549
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Premierul ungar Viktor Orban a salutat, la încheierea întâlnirii, „primul pas al unui 

drum lung împreună”. 

„Am fost de acord să continuăm colaborarea. Ne vom întâlni în mai, fie la Roma, 

fie la Varşovia, data va depinde de pandemie”, a declarat Orban în cadrul unei 

conferinţe de presă comune. 

Alături de el, Matteo Salvini, liderul formaţii italiene de extremă dreaptă Liga, a 

vorbit despre un „drum care începe astăzi şi care va continua în mai multe etape în 

diferite capitale europene, extinzând grupul”. 

„O integrare europeană care respectă suveranitatea naţională, familia, 

creştinismul”, apărarea valorilor „tradiţionale” 

„Ne prezentăm ca nucleul istoric şi fondator” al acestei alianţe, cu „obiectivul de a 

fi primii în Europa”, a adăugat Salvini, promiţând „speranţă” după „cea mai 

întunecată şi cea mai obscură perioadă de după război”. 

Potrivit premierului polonez Mateusz Morawiecki, este vorba 

despre „reprezentarea unui spectru larg de opinii şi oameni”. 

Acesta a susţinut „o integrare europeană (...) care respectă suveranitatea naţională, 

familia, creştinismul”, apărarea valorilor „tradiţionale”. 

Aceasta a fost prima întâlnire după ce partidul premierului Viktor Orban, Fidesz, a 

întors spatele Partidului Popular European (PPE, dreapta). Cei trei lideri au în 

comun opoziţia faţă de Comisia Europeană cu privire la statul de drept şi 

respectarea dreptului la azil, dar şi neapartenenţa la PPE. 

Donald Tusk: La Budapesta, Morawiecki organizează un bloc politic pro-

Putin cu Orban şi Salvini. Nu este o păcăleală de 1 aprilie 

Dacă cei 12 europarlamentari Fidesz nu sunt afiliaţi niciunui grup, 

europarlamentarii lui Salvini şi cei ai lui Morawiecki fac parte din două grupuri 

parlamentare diferite la Strasbourg. Partidul polonez PiS face parte din Grupul 

Conservatorilor şi Reformiştilor Europeni, iar Liga lui Salvini din grupul Identitate 

şi Democraţie. 
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Dacă s-ar uni, europarlamentarii acestor trei partide ar constitui a doua forţă 

politică din Parlamentul European şi ar putea influenţa politica UE, a subliniat 

marţi Matteo Salvini cu prilejul anunţului privind reuniunea de joi de la Budapesta. 

„Nu este nerealist ca aceste partide să formeze un grup în Parlamentul European”, 

a comentat pentru AFP Daniele Albertazzi, politolog la Universitatea din 

Birmingham, subliniind în acelaşi timp diferenţele de poziţionare a celor trei 

formaţiuni politice pe mai multe subiecte. 

Tentativele de coagulare a forţele politice naţionaliste şi de extremă dreapta din 

Parlamentul European au eşuat până acum. 

La scurt timp după reuniunea de la Budapesta, liderul PPE, polonez Donald Tusk, 

a scris pe Twitter: „Rusia îşi mobilizează forţele în jurul Ucrainei. (...) La 

Budapesta, Morawiecki organizează un bloc politic pro-Putin cu Orban şi Salvini. 

Nu este o păcăleală de 1 aprilie”. 

(Sursa: Digi 24) 

 


